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REVISTA PRESEI 

 

 

 Vești bune pentru cei care au vrut un post la catedră - Sindicalist: Metodologia zice că cei 

care au fost la examen și s-au retras pot obține loc 

Președintele FSLI Mehedinţi, profesorul Ion Zoican, a spus, joi, pentru MEDIAFAX, că 

metodologia prevede că „cei care au fost la examen și s-au retras în timpul examenului pot obține 

loc în baza notelor din anii anteriori”. Andronescu spunea, joi, că vor fi lăsați fără catedră, 

inclusiv cei retrași. 

Președintele Federației Sindicatelor Libere din Învățământ (FSLI), Mehedinţi, profesorul Ion 

Zoican, a spus, joi, pentru MEDIAFAX, că metodologia în forma sa actuală, prevede 

posibilitatea ca cei retrași din examen să obțină un post. „Din punctul meu de vedere, în prezent, 

așa cum arată metodologia , cei care au fost la examen și s-au retras în timpul examenului pot să 

obțină loc în baza notelor din anii anteriori”, informează Zoican. 

Această declarație vine în contextul în care Ministrul Educației, Ecaterina Andronescu a declarat 

că profesorii care au obținut note sub 5 la examenul de titularizare, precum și cei care s-au retras 

din examen , nu vor mai fi primiți la catedră. 

„Dânsa poate pregăti (măsura pentru cei care s-au retras din examen, n.r) pentru anul următor, 

dar mi-e greu să cred că metodologia poate fi schimbată acum peste noapte. Peste câteva zile 

începe repartiția (profesorilor, n.r). Îmi e greu să cred că se poate face asta peste noapte, eu cred 

că îi trebuie și dânsei o perioadă. În metodologia de la anul, care se construiește în toamnă, poate 

face și lucruri de genul acesta”, a precizat Zoican. 

El a menționat faptul că, în metodologia de mișcare a personalului didactic, prin articolul 4, se 

menționează cine poate să obțină un post în învățământ. „Pentru personalul didactic care a 

susținut examenul scris sau nu a susținut acum și a părăsit sala, sau nu s-a dus la examen, dar are 

notă din 2018, 2017, din 2016 poate să primească un post în baza notelor obținute în anii 

anteriori”, informează profesorul. 

„Ar fi fost o problemă poate, când rămânea cineva în examen și lua notă sub 5, iar în anul 

anterior avea 7 să zicem. Atunci aveam o problemă, pentru că, în metodologie este prevăzut că 

cei care au sub 5 nu mai pot să participe la mobilitate să poată să poată să predea în învățământ, 

să ia un post anul acesta”, completează Ion Zoican. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ecaterina-andronescu_295.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/profesori_1120.html
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„Dar așa, având în vedere faptul că în metodologie pot să ia un post pe mediile anilor anteriori, s-

au retras din examen, asta este, sunt practic ca și neparticipanți la examenul respectiv. (...)Acum 

nu există acoperirea asta în metodologie. Dacă se vine cu moidifcare le metodologie, deși puțin 

probabil pentru că suntem deja în derularea etapelor de mobilitate, asta e altceva”, a declarat 

pentru MEDIAFAX profesorul. 

În ceea ce privește situația candidați retrași, el a declarat că în opinia sa, acel om nu poate fi 

prejudiciat în sensul de a nu ocupa un post în învățământ. „Poate i s-a făcut rău în timpul 

examenului, l-a luat salvarea de acolo. Are notă din anii anteriori. Metodologia spune că dacă am 

notă din 2018, din 2017, 2016 pot în baza acelei note să obțin un post. Poate am 9 sau 10, mi s-a 

făcut rău și asta este, am plecat. Nu merge, nu există acoperire, s-ar crea discriminări”, a 

menționat Ion Zoican. 

Zoican consideră că punctul de vedere al ministrului Educației este „unul pertinent, până la 

urmă”, însă cu mențiunea că e important „când profesorul ia notele acestea”. „Se poate întâmpla 

ca un om să mai aibă și un eșec. Am colegi care dau examenul de titularizare de șapte, opt, zece 

ani de zile, îl dau în ani consecutivi. Au obținut medii peste 7, 8 în fiecare an. Poate se întâmplă 

ceva anul acesta, eu știu? Se duce, dă examenul și ia sub 5. Acel om e calificat, poate are și grade 

didactice luate”, completează profesorul. 

Potrivit aceleiași surse, „anul acesta este primul an în care s-a introdus ca cei care sunt cu notă 

sub 5 să nu mai poată preda și nu pot să mai meargă nici în toamnă la examenul de suplinire pe 

județ. Până acum nu era așa, până acum dacă nu lua ( titularizarea, n.r), mergea dincolo ( la 

examenul de suplinire pe județ, n.r) și lua 5 dincolo, că poate examenul e mai ușor la nivel de 

județ, nu sunt subiecte de o asemenea complexitate și atunci ocupa post în baza aceluia”. 

El a concluzionat spunând că întrebarea sa este de ce nu vin oamenii în învățământ. „De ce nu 

vin cei care se pot pregăti, cei care pot lua note bune. Sau dacă vin, iau note foarte mari, stau un 

an, doi și pleacă. Văd care e salarizarea, care sunt costurile, văd că nu au loc, văd că nu se pot 

titulariza din prima sau a doua încercare și părăsesc sistemul (...) Întrebările acestea ar fi trebuit 

să și le pună fiecare ministru, nu doar dânsa (Ecaterina Andronescu, n.r), pentru că dânsa e acum, 

dar toți miniștri care au fost cunosc asta, nu e o problemă nouă, din 2000 se întâmplă continuu”, 

a conchis profesorul Ion Zoican. 

Ministrul Educației, Ecaterina Andronescu a spus, joi, pentru MEDIAFAX, întrebată fiind dacă 

măsura de a nu mai primi la catedră profesorii care au obținut note sub 5 în cadrul examenului de 

titularizare se va impune și pentru profesorii care s-au retras în timpu examenului în mod 

„categoric”. 

 



3 
 

„Dumneavoastră vreți să acceptăm în sistem profesori de nota 4? Sau care nu sunt în stare să ia 

nici măcar nota 4, pentru că au ieșit din examen? (...) În metodologie scrie așa, cine nu 

promovează examenul sau ia note sub 5, nu mai intră în discuție. Ei se află într-o asemenea 

situație (...) Cine s-a dus din examen și s-a retras din examen este limpede pentru mine că nu știa 

subiectele. Deci n-am cum să aplic dublă măsură”, a declarat Ecaterina Andronescu pentru 

MEDIAFAX. 

„Problema mea e să am profesori care să fie știutori de carte, în sistem. În momentul în care, un 

profesor ia sub 5, cum poate pretinde elevului din clasa în care predă să ia notă de trecere? ”, 

completează ministrul Educației. 

Andronescu a concluzionat spunând că profesia de dascăl este una „foarte specială”, motiv 

pentru care este de părere că „cel care se duce la catedră, trebuie să fie știutor de carte, prima 

chestiune, și apoi să aibă vocația necesară să poată să transfere cunoașterea”. 

Pentru examenul de titularizare 2019, primele rezultate arată că procentul notelor sub 5 este 

19,10%. Altfel spus, 3.735 de profesori nu au reușit să obțină note de trecere în cadrul 

examenului de titularizare. Numărul candidaților care s-au retras în acest an din concurs este de 

3.960. Asta înseamnă, că 7.695 de profesori nu vor mai fi primiți la catedră în această toamnă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Medicii de familie, scrisoare explozivă către Dăncilă - cer schimbarea lui Ciurchea de la 

CNAS: 'Există profesioniști neurmăriți penal' 

Reprezentanții Federației Medicilor de Familie spun, într-o scrisoare către premier, că au luat la 

cunoștință cu uimire numirea lui Vasile Ciurchea în funcția de șef CNAS și subliniază că banii 

pacienților trebuie administrați de cei asupra cărora nu există urmă de suspiciune, cerând 

schimbarea lui. 

„Banii și datele pacienților trebuie administrate de persoane asupra cărora nu există nici o urmă 

de suspiciune (...) Conducerea Federației Naționale a Patronatelor Medicilor de Familie a luat 

cunoștință cu uimire și rezerve de numirea domnului Dr. Vasile Ciurchea în funcția de Președinte 

Director General al Casei Naționale de Asigurări de Sănătate. Respectăm decizia luată și motivul 

aducerii din nou în funcția de conducere a CNAS a unei persoane cu experiență, notând și că 

domnul Dr. Vasile Ciurchea este unul dintre cei mai longevivi președinți CNAS, ocupând 

această funcție și între anii 2007-2009 și 2014-2016”, se arată în scrisoarea Federației, adresată 

premierului Viorica Dăncilă, conform Mediafax. 
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În scrisoarea semnată de președintele Federației, dr. Raluca Zoițanu, se mai arată că medicii de 

familie își exprimă regretul pentru că nu a fost numit, în funcția Casei Naționale de Asigurări de 

Sănătate, un specialist asupra căruia să nu existe nici o urmă de suspiciune și care să fi avut 

rezultate pozitive notabile pe durata mandatului său, în special în privința funcționării Platformei 

Informatice a Asigurărilor de Sănătate. 

„Cu siguranță atât în rândul foștilor președinți CNAS cât și în rândul președinților caselor 

județene de asigurări de sănătate există profesioniști care nu au fost niciodată urmăriți penal și 

care sunt apreciați de furnizori și de asigurați pentru activitatea avută. Suntem de asemenea 

îngrijorați în privința lipsei de deschidere spre dialog și a atitudinii ostile din trecut manifestată 

de domnul Dr. Vasile Ciurchea atunci când medicii de familie au semnalat problemele sistemului 

informatic administrat de CNAS. Timpul a arătat că toate disfuncționalitățile Platformei 

Informatice a Asigurărilor de Sănătate reclamate de medicii de familie au fost și sunt și în 

prezent reale”, mai arată sursa citată. 

Dacă domnul Ciurchea ar fi acordat atenție în perioada 2014-2016 semnalelor de alarmă trase de 

medicii de familie, poate nu ar fi existat blocajul de acum al PIAS, spune scrisoarea. 

„Ne manifestăm încrederea, stimată doamnă Prim-ministru, că veți numi în cel mai scurt timp un 

alt președinte CNAS, înțelegând din declarațiile din spațiul public că numirea domnului Dr. 

Vasile Ciurchea este doar o soluție temporară”, mai arată sursa citată. 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, referitor la faptul că Vasile Ciurchea este cercetat 

de DNA într-un dosar de corupție, că în cazul în care va fi trimis în judecată atunci îl va schimba 

pe acesta din funcția de șef al Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate (CNAS). 

Vasile Ciurchea este cercetat, alături de alți șefi din cadrul CNAS, de DNA într-un dosar de 

corupție în care prejudiciul este estimat la peste 16 milioane de euro. Faptele cercetate de 

procurori vizează contractele încheiate privind sistemul informatic. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 IT-iștii se oferă să repare voluntar sistemul cardului de sănătate: „Nu pare că se dorește o 

rezolvare” 

Mai mulţi IT-işti din Bucureşti vor să ajute CNAS să repornească sistemul informatic. 

Autorităţile au promis că vor rezolva problema şi au cerut demisia preşedintelui CNAS şi al 

purtătorului de cuvânt, care a spus că „oamenii mor si cu, si fără sistem”. Dar platforma 

informatică nu merge nici acum, de aproape o lună. 
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Este motivul pentru IT-iştii spun că sunt destul de mulţi în România şi pot să ajute. Nu au primit 

însă nicio solicitare de ajutor. Mai mult, cei pedepsiţi sunt în continuare la conducerea Casei 

Naționale de Sănătate. Răzvan Vulcănescu, fostul preşedinte demis de Viorica Dăncilă, este 

acum vicepreşedinte. 

Bogdan Răduţă, voluntar: M-am uitat la mesajele care au fost transmise în ultima perioadă și 

niciunul nu părea că se dorește sau e cineva implicat în rezolvarea sistemului, se căutau doar 

vinovați, doar demisii. Nu pot să cred că nu există o colaborare sau o implicare între instituții ca 

o altă agenție sau minister să poată ceda un server, să poată mări capacitatea de stocare. Nu 

există nici mentenanță. Ca urmare a share-ului pe Facebook, au fost mai multe persoane 

interesate să se implice - într-o singură zi sunt 12 persoane din toate ariile. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis a convocat, marţi, şedinţa CSAT pentru aviz pe rectificarea bugetară 

Preşedintele Klaus Iohannnis a convocat şedinţa Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), 

marţi, 30 iulie, de la ora 13.00, pentru a da avizul asupra rectificării bugetare au declarat surse 

politice, pentru MEDIAFAX. 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a declarat că rectificarea bugetară ar putea fi aprobată în 

august, din lipsă de timp, în condiţiile în care şedinţa CSAT va avea loc săptămâna viitoare. 

„Aprobarea în Guvern ţine de pasul de trecut cu CSAT. Şedinţa va fi săptămâna viitoare, ceea ce 

înseamnă că rectificarea nu va avea loc pe 31 iulie, pentru că mai sunt paşi, Consiliul Fiscal, 

CES. Poate următoarea săptămână”, a spus ministrul, care a adăugat că proiectul va fi pus în 

dezbatere publică la începutul săptămânii viitoare. 

Totodată, pemierul Viorica Dăncilă a afirmat că Guvernul aşteaptă prima şedinţă a CSAT pentru 

a primi aviz pe rectificarea bugetară care se află în lucru. De asemenea, ea a declarat că Guvernul 

se menţine în ţinta de deficit bugetar. 

„Da, menţinem ţinta de deficit bugetar”, a spus, joi, Viorica Dăncilă, după evenimentul de 

lansare a celei de-a 17-a ediţii a lucrării „Carta Albă a IMM-urilor din România”. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Eugen Teodorovici amână termenul pentru rectificarea bugetară. Când vor fi alocaţi 

banii 

Rectificarea bugeră ar putea fi aprobată în august, din lipsă de timp, în condiţiile în care şedinţa 

CSAT va avea loc săptămâna viitoare, a declarat joi ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 

„Aprobarea în Guvern ţine de pasul de trecut cu CSAT. Şedinţa va fi săptămâna viitoare, ceea ce 

înseamnă că rectificarea nu va avea loc pe 31 iulie, pentru că mai sunt paşi, Consiliul Fiscal, 

CES. Poate următoarea săptămână”, a spus ministrul, care a adăugat că proiectul va fi pus în 

dezbatere publică la începutul săptămânii viitoare. 

„O să discutăm toţi colegii miniştri, la aceeaşi masă”, a răspuns Teodorovici afirmaţiilor 

preşedintelui ALDE Călin-Popescu Tăriceanu legate de faptul că miniştrii formaţiunii politice nu 

au fost chemaţi la discuţii privind rectificarea, şi că ALDE ar putea să nu o aprobe. ”Se alintă 

colegii noştri”, a comentat ministrul Finanţelor. 

Prezentă la acelaşi eveniment cu ministrul Finanţelor, pemierul Viorica Dăncilă a declarat că 

Guvernul aşteaptă prima şedinţă a CSAT pentru a primi aviz pe rectificarea bugetară care se află 

în lucru. De asemenea, ea a declarat că Guvernul se menţine în ţinta de deficit bugetar. 

"Aşteptăm avizul CSAT pentru a aproba rectificarea bugetară prima dată. Da, menţinem ţinta de 

deficit bugetar", a declarat, joi, premierul Viorica Dăncilă, după evenimentul de lansare a celei 

de-a 17-a ediţii a lucrării "Carta Albă a IMM-urilor din România". 

(Sursa: Mediafax) 

 

 „O mare familie, dar fiecare stat e pentru el”. Teodorovici acuză statele UE că se dezvoltă 

pe baza resurselor umane din alte ţări, precum România 

Teodorovici a declarat joi, că tema forţei de muncă este evitată de reprezentanţii de profil din 

Uniunea Europeană. Acesta a explicat că fiecare stat îşi urmăreşte propriul interes atunci când se 

dezvoltă pe baza resurselor umane din alte ţări, de obicei provenind din România, Croaţia şi 

Polonia. 

 “Am încercat să facem o întâlnire comună a miniştrilor muncii şi a miniştrilor de finanţe din 

cele 28 de state membre, dar nu s-a dorit un astfel de eveniment. Am fost invitat ca preşedinte al 

Consiliului de Miniştri ai Muncii unde am constatat că acolo discuţiile se poartă strict pe cee a ce 

înseamnă siguranţa muncii, respectarea condiţiilor de lucru dar nu elemente precum migrarea 

forţei de muncă. Ce se întâmplă cu cele 10 ţări care trimit forţa de muncă în Vestul Europei? 

Cum ar trebui să acţioneze celelalte ţări care primesc forţă de muncă. Astfel de lucruri pe care 

mă aşteptam să le discutăm nu se regăsesc pe agendă”, a afirmat ministrul de Finanţe. 
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Eugen Teodorovici a mai explicat că în lipsa oamenilor dipuşi să trateze aceste probleme, 

fondurile europene şi intenţiile bune ale acestuia nu se pot concretiza. 

"La nivel european nu se doreşte punerea pe agendă a unor astfel de subiecte. Sunt interesele 

statelor care au nevoie de forţă de muncă din ţări ca România, Croaţia, Polonia şi restul (...) Poţi 

să ai fonduri europene, poţi să ai intenţii bune dar nu ai cu cine să pui în practică acele idei. Asta 

înseamnă familia Europeană. O mare familie, frumoasă, iubită, dar fiecare stat este pentru el”, a 

declarat ministrul. 

“La Bucureşti a fost acest subiect. Au fost şi două studii pe care le-am comandat la două institute 

de prestigiu din Europa pentru a avea elemente de detaliu despre ce înseamnă aceste subiecte în 

România şi în Europa. Problema forţei de muncă va fi un subiect foarte dur discutat în Europa”, 

a adăugat Teodorovici. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Finanţelor promite o serie de măsuri pentru sprijinirea IMM 

Statul român ar putea finanţa diferenţa de cost dintre media dobânzilor europene şi dobânzile 

practicate în România, pentru a veni în sprijinul antreprenorilor, a declarat joi ministrul 

Finanţelor Eugen Teodorovici, la lansarea Cărţii Albe a IMM din România ediţia 2019. 

„Diferenţele de finanţare dintre România şi Europa sunt incorecte, chiar dacă se invocă riscul de 

ţară. Piaţa unică e unică”, a spus Teodorovici, care a enumerat şi alte măsuri menite a sprijini 

mediul antreprenorial local, printre care recapitalizarea CEC, după ce Comisia Europeană îşi va 

da acceptul. 

Ministrul a mai adăugat că alte două scheme de ajutor de stat pentru companii sunt în lucru şi vor 

fi făcute publice în cel mult două săptămâni. O altă temă este cea a capitalului negativ existent la 

companii, estimat la 5 de miliarde de lei, pentru care vor exista două căi de acţiune, din 2020, fie 

retragerea banilor, fie capitalizarea companiilor. 

Ministrul a adăugat că în luna august va demara un program de acţiune pentru zona de muncă, şi 

vor fi efectuate verificări în piaţă pentru evaziune sau muncă la negru, dar şi pentru existenţa 

caselor de marcat fiscale. 

„Este o mare greşeală, ca politician, să gândeşti să iei măsuri prin prisma numărului de voturi”, a 

spus Teodorovici, în context. „Dacă gândim aşa, ce va fi în 2024, când toate alegerile vor avea 

loc într-un singur an? Închidem tot”, a spus ministrul. 

Premierul Viorica Dăncilă, ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici şi ministrul Muncii Marius 

Budăi au participat la lansarea Cărţii Albe a IMM 2019, ediţia a 17 - a. 
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Florin Jianu, preşedintele Consiliului Naţional al Întreprinderilor Private Mici si Mijlocii din 

România a declarat că principalele probleme ale medului de afaceri sunt menţinerea 

personalului, aceasta fiind principala problemîăa economiei româneşti şi o formă de criză, 

urmată de birocraţie, de finanţare şi de nevoia includerii antreprenoriatului în sistemul de 

educaţie. 

Profesorul universitar doctor Ovidiu Nicolescu, autorul raportului asupra IMM, a adăugat că 

jumătate dintre aceste companii au probleme, 40% şi-au redus activitatea, în timp ce doar o 

companie mică din şapte şi-a dezvoltat în ultimul an afacerile. Profesorul a evidenţiat şi nevoia 

reducerii numărului de plăţi fiscale, de 3,11 ori mai multe decât media Uniunii Europene. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Teodorovici anunta o campanie de control la nivel national privind evaziunea fiscala si 

munca "la negru" 

Ministrul Finantelor Publice, Eugen Teodorovici, a anuntat joi, intr-o conferinta de specialitate, 

ca, incepand din luna august, va fi demarata o campanie de control la nivel national pe directia 

stoparii evaziunii fiscale si a muncii la negru. 

 

"Vom anunta, incepand cu luna august, un program prin care cam toate structurile care au 

atributii de control, nu doar cea legata de Fisc, ci si ITM-uri, vor declansa o campanie foarte 

directa pe directia evaziunii si muncii la negru. Sunt deja in constituire echipele respective, se va 

merge in echipe comune. Deci, aviz celor care fac astfel de lucruri (evaziune fiscala, munca la 

negru n.r.) . Partea de evaziune in Romania a fost si inca mai este o problema destul de 

importanta. De ce? De 30 de ani, lucrurile nu s-au schimbat fundamental. Clasa politica, din care 

fac si eu parte azi, nu a fost deschisa la masuri care sa starpeasca acest fenomen. Am spus 

lucrurilor pe nume de-a lungul anilor si va puteti uita pe declaratiile mele", a mentionat ministrul 

de resort. 

 

Teodorovici a afirmat, totodata, ca nu il opreste nimic sa ceara restructurarea Guvernului si a 

administratiei publice, precum si faptul ca Romania nu a invatat nimic din doua momente "cand 

a fost prima la fonduri europene". 

 

"Astazi, nu ma opreste nimic sa cer reformarea, restructurarea Guvernului si a administratiei. O 

sa vedeti in perioada urmatoare anumite lucruri neplacute pentru cei din administratie, dar 

placute pentru bunul simt si economia corecta din tara asta. Tin foarte mult la ducerea unor 

atributii catre zone locale, acolo unde le este locul. Trebuie sa schimbam legislatia cat mai 

repede, poate in acest an, pentru a aduce forta de munca tanara pe zona de Fisc.  
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Sunt foarte multe persoane, cateva mii de oameni, care se vor pensiona in acest an, si deci trebuie 

sa aducem un suflu nou. Cei care vin si au un anumit stagiu de pregatire in administratie ar putea 

fi angajati in mod direct, asa cum era prin anii 90, nu cum este acum cu sistemul greoi de 

angajare. Tara asta nu a vrut sa invete din doua momente in istoria ei, cand a fost prima la 

fonduri europene. Unul in pre-aderare, cand a luat peste 95% din totalul alocat, iar al doilea in 

2013-2014, cand Romania a fost prima in Europa la transferuri de fonduri europene de la 

Bruxelles catre un stat membru, cu peste 90%, cand noi eram undeva la 5%, in mai 2012", a 

explicat ministrul Finantelor Publice. 

 

Acesta a participat joi la conferintei "Top HR Challenges" cu tema Situatia fortei de munca din 

Romania.  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Asociaţie a studenţilor: Doar unul din cinci călători CFR este student. Este deficit de 

vagoane 

Preşedintele Asociaţiei naţionale a studenţilor, Petrişor Ţucă, a declarat, joi, că o cincime dintre 

călătorii care circulă cu CFR sunt studenţi, nefiind o cauză a numărului insuficient de locuri în 

trenuri. Acesta a mai spus că trenurile CFR circulă cu un deficit de vagoane de 50%. 

"Studenţii nu circulă foarte mult. CFR Călători ne-a spus că în anul calendaristic 2018 numărul 

total de bilete vândute pentru studenţi este 20% din numărul total. O cincime din călătorii pe 

CFR Călători sunt studenţi. Nu cred că o cincime blochează trenurile ţării. Aceeaşi societate ne 

spunea faptul că în momentul de faţă circulă cu un deficit de vagoane de 50%, adică materialul 

rualnt pe care-l pune la dispoziţie CFR călătorilor este în momentul de faţă cu 50% mai mic 

decât ar trebui să fie", a declarat, joi, preşedintele Asociaţiei naţionale a studenţilor, Petrişor 

Ţucă, înainte de întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă care are loc la Guvern. 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat că se va întâlni cu reprezentanţii studenţilor joi de la ora 

13:00 pentru a vedea care sunt problemele prioritare pentru aceştia. De asemenea, ea a declarat 

că Guvernul vrea să creeze condiţiile pentru ca studenţii să rămână în ţară. 

Ministrul Finanţelor a declarat joi, că vrea să condiţioneze gratuitatea studenţilor la transportul 

feroviar de performanţa academică . „De ce să nu fie încurajată situaţia la învăţătură? Să fie una 

foarte bună, fără restanţe, fără repetenţi”, a declarat Eugen Teodorovici. 

Ministrul Transporturilor Răzvan Cuc a explicat, marţi, într-o conferinţă de presă, că vagoanele 

de tren sunt aglomerate din cauza rezervărilor făcute de studenţi.  

http://www.agerpres.ro/
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Această problemă ar putea fi rezolvată în curând, întrucât Ministrul Finanţelor a anunţat că 

Guvernul va adopta un act normativ prin care va limita numărul de călătorii gratuite cu trenul 

pentru studenţi. De asemenea, limita de vârstă a studenţilor pentru a beneficia de gratuitate va fi 

de 26 de ani. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 România nu a îndeplinit 11 obligații asumate față de Bruxelles 

România este pusă la colţ de Comisia Europeană. Motivul - neîndeplinirea a nu mai puţin de 11 

obligaţii asumate faţă de Bruxelles. Sunt 11 puncte în care Comisia Europeană ameninţă cu 

procedura de infringement. Cele mai importante eşecuri ale României sunt cele legate de 

protecţia mediului şi monitorizarea poluării. 

Pentru calitatea aerului, Comisia solicită României și Croației să abordeze eșecul sistemic în ceea 

ce privește monitorizarea poluării și solicită României să se asigure că instalațiile industriale 

funcționează în baza unor autorizații adecvate. Comisia a decis să trimită o scrisoare 

suplimentară de punere în întârziere României, solicitând autorităților să abordeze eșecul 

sistemic în ceea ce privește monitorizarea poluării aerului, așa cum se prevede în legislația UE 

privind calitatea aerului. 

Pentru protecția naturii, Comisia solicită României, Poloniei și Portugaliei să finalizeze rețeaua 

Natura 2000. Comisia Europeană a decis joi să trimită o scrisoare de punere în întârziere 

României, Poloniei și Portugaliei pe motiv că aceste țări nu asigură protecția adecvată a 

habitatelor și speciilor de interes la nivelul UE prin desemnarea de arii naturale protejate. 

Comisia mai solicită României să își alinieze legislația în domeniul asigurărilor auto la normele 

UE. Normele naționale actuale din România impun o obligație de notificare prealabilă a oricărei 

intenții de modificare a primelor, precum și o serie de limitări a modalităților de calculare a 

primelor de către asigurători. Comisia a considerat că aceste obligații contravin Directivei 

Solvabilitate II, astfel cum a fost interpretată de jurisprudența Curții referitoare la principiul 

libertății tarifelor. Legislația națională în cauză obligă, de asemenea, asigurătorii să emită, pentru 

anumite categorii de vehicule, o poliță valabilă numai pe teritoriul României. În opinia Comisiei, 

aceste norme contravin Directivei privind asigurarea auto, prin care se cere ca polițele de 

asigurare de răspundere civilă auto să acopere întregul teritoriu al UE pe baza unei prime de 

asigurare unice. În absența unui răspuns satisfăcător din partea autorităților române în termen de 

două luni, Comisia poate trimite cazul în fața Curții de Justiție a UE. 

Pentru domeniul armelor de foc, Comisia îndeamnă insistent 20 de state membre, printre care și 

România, să transpună noile norme ale UE. Directiva UE revizuită, adoptată de statele membre 

în mai 2017, înăsprește controalele privind achiziția și deținerea legală de arme de foc.  
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Statele membre au fost obligate să informeze Comisia cu privire la măsurile de transpunere 

pentru majoritatea dispozițiilor directivei până la 14 septembrie 2018. Comisia adresează acum 

avize motivate Belgiei, Cehiei, Estoniei, Lituaniei, Poloniei, Portugaliei, Suediei și Regatului 

Unit pentru notificarea parțială a măsurilor de transpunere relevante, precum și Ciprului, 

Finlandei, Germaniei, Greciei, Ungariei, Irlandei, Luxemburgului, Țărilor de Jos, României, 

Slovaciei, Sloveniei și Spaniei pentru că nu au comunicat Comisiei nicio măsură. Această etapă 

constituie urmarea scrisorilor de punere în întârziere pe care Comisia le-a trimis statelor membre 

în noiembrie 2018. Statele membre în cauză au acum la dispoziție două luni pentru a notifica 

Comisiei măsurile luate. În caz contrar, Comisia poate decide să le trimită în fața Curții de 

Justiție a UE. 

Comisia lansează proceduri de constatare a neîndeplinirii obligațiilor împotriva mai multor state 

membre, inclusiv României, în ceea ce privește numărul de urgență 112, geoblocarea 

nejustificată și normele de securitate cibernetică la nivelul UE. 

În privința migrației legale, Comisia îndeamnă României să asigure punerea în aplicare corectă a 

normelor UE privind permisele de ședere pentru resortisanții din țări terțe. Comisia Europeană a 

decis joi să trimită României o scrisoare suplimentară de punere în întârziere pentru punerea în 

aplicare incorectă a dispozițiilor privind respingerea cererilor de acordare a permiselor de ședere 

și obligația de a justifica motivele de refuz în temeiul directivelor UE privind migrația legală. 

Comisia mai solicită României să elimine barierele din calea exporturilor de gaze naturale. După 

evaluarea modificărilor recente ale Legii energiei adoptate de România, Comisia a constatat că 

este menținută obligația de a vinde gaze naturale cu prioritate pe piața română, ceea ce, în 

consecință, reprezintă o încălcare a dreptului UE. Comisia consideră că actualul cadru juridic 

român, prin faptul că impune producătorilor din România obligația de a acorda prioritate 

vânzărilor de pe piața internă, creează bariere nejustificate în calea exporturilor de gaze din 

România și, prin urmare, a solicitat eliminarea acestor bariere. România are la dispoziție două 

luni pentru a răspunde argumentelor prezentate de Comisie. În caz contrar, Comisia poate decide 

să sesizeze Curtea de Justiție a UE. 

În privința protecției copilului, Comisia solicită României și a altor 6 state membre să pună în 

aplicare normele UE privind combaterea abuzului sexual asupra copiilor. UE dispune de norme 

stricte care incriminează astfel de abuzuri în Europa, care asigură pedepse severe pentru autorii 

infracțiunilor, protejează copiii care sunt victime și contribuie la prevenirea săvârșirii acestor 

infracțiuni. Directiva include, de asemenea, măsuri speciale de combatere a abuzului sexual 

online asupra copiilor. Aproape toate statele membre au înregistrat întârzieri la punerea în 

aplicare a noilor măsuri, întrucât directiva este extrem de cuprinzătoare. Comisia este la curent 

cu existența acestor dificultăți, însă pentru a asigura protecția eficientă a copiilor împotriva 

abuzului sexual, toate statele membre trebuie să respecte pe deplin dispozițiile directivei. Prin 

urmare, Comisia a decis să lanseze proceduri de constatare a neîndeplinirii obligațiilor împotriva 
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a 7 state membre pentru transpunerea incorectă a directivei în legislația națională. Statele 

membre vizate au la dispoziție două luni pentru a răspunde Comisiei. În caz contrar, Comisia 

poate decide să trimită un aviz motivat. 

La capitolul transport rutier, Comisia solicită României și altor 15 state membre să actualizeze 

conexiunea între registrele lor electronice naționale cu transportatorii rutieri și noua versiune a 

Registrului european al întreprinderilor de transport rutier. 

În pivința gazelor fluorurate cu efect de seră, Comisia îndeamnă insistent România și Italia să 

notifice măsurile naționale cu privire la sancțiunile aplicabile în cazul încălcărilor. 

Prin pachetul său lunar de decizii în constatarea neîndeplinirii obligațiilor, Comisia Europeană 

urmărește acționarea în justiție a statelor membre care nu și-au îndeplinit obligațiile ce le revin în 

temeiul legislației UE. Aceste decizii, care vizează diverse sectoare și domenii de politică ale 

UE, au scopul de a asigura aplicarea corespunzătoare a legislației UE, în beneficiul cetățenilor și 

al întreprinderilor. 

Principalele decizii adoptate de Comisia Europeană în iulie, grupate pe domenii de politică, 

includ 130 de scrisori de notificare a întârzierii în îndeplinirea obligațiilor, 79 avize motivate și 

15 cazuri de trimitere în fața Curții de Justiție a UE. Totodată, Comisia închide 35 de cazuri în 

care diferendele cu statele membre în cauză au fost soluționate fără a fi necesară continuarea 

procedurii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Mediului raspunde dupa ce Comisia Europeana a constatat un "esec sistemic" 

in combaterea poluarii 

 

Ministerul Mediului va face eforturi pentru solutionarea urgenta a problemelor in domeniul 

mediului, pentru care Comisia Europeana (CE) a notificat Romania, in cursul zilei de joi, 

precizeaza institutia intr-un comunicat de presa. 

 

"Evaluarea calitatii aerului este o prioritate pentru autoritatile de mediu si, in acest sens, au fost 

identificate si realizate o serie de actiuni in vederea conformarii la cerintele directivelor europene 

din domeniu. 

 

Avand in vedere dinamica economica si demografica, precum si dezvoltarea urbana la nivel 

national, s-a impus o restructurare a Retelei Nationale de Monitorizare a Calitatii Aerului, prin 

reconfigurarea unor puncte de masurare existente (redefinire/relocare) si prin instalarea unor 

puncte noi de masurare. 
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Romania deja a trecut la realizarea acestor masuri prin utilizarea finantarii din Fondul pentru 

Mediu ('Programul national de dezvoltare si optimizare a RNMCA'), precum si din fonduri 

europene (proiect POIM 'Imbunatatirea sistemului de evaluare si monitorizare a calitatii aerului 

la nivel national') ", sustine Ministerul Mediului in comunicat. 

 

In privinta existentei unor instalatii industriale care functioneaza fara acte de reglementare in 

domeniul mediului, in toate aceste sase cazuri mentionate de catre Comisia Europeana (patru 

instalatii mari de ardere si o ferma mare de porcine, n.r.), Garda Nationala de Mediu a aplicat 

amenzile prevazute de lege si sanctiunea complementara de suspendare a activitatii. Toti cei sase 

agenti economici au contestat in instanta deciziile autoritatilor de mediu, iar procesele sunt pe rol 

in diverse etape de desfasurare. 

 

Referitor la Reteaua Natura 2000 si o desemnare insuficienta de situri de importanta comunitara 

(SCI), Ministerul Mediului a propus, recent, un proiect prin care sa se analizeze reteaua Natura 

2000 existenta la nivel national. Prin acesta, completam datele solicitate de Comisia Europeana 

si, dupa caz, propunem desemnarea de SCI-uri noi. Finantarea este asigurata, pana in 2021, din 

Fondul pentru Mediu. 

 

Totodata, in ceea ce priveste Regulamentul UE privind gazele fluorurate, Romania a facut 

progrese importante. Proiectul de act normativ care prevede sanctiuni pentru aspectele prevazute 

in Regulament si revizuieste rolul autoritatilor competente, este in faza de aprobare 

interministeriala. Noul act normativ coreleaza noile prevederi ale Regulamentului cu rolul deja 

stabilit al acestora prin Hotararea de Guvern nr. 939/2010, care se va abroga la data intrarii in 

vigoare a noii propuneri. 

 

Comisia Europeana (CE) a decis, joi, sa trimita Romaniei o scrisoare suplimentara de punere in 

intarziere, solicitand autoritatilor din aceasta tara sa abordeze esecul sistemic in ceea ce priveste 

monitorizarea poluarii aerului, astfel cum se prevede in legislatia UE privind calitatea aerului 

inconjurator (Directiva 2004/107/CE si Directiva 2008/50/CE), potrivit unui comunicat al forului 

comunitar. 

 

"Desi Romania si-a revizuit intreaga retea de monitorizare a calitatii aerului, persista numeroase 

lacune in ceea ce priveste numarul si tipul corespunzator de puncte de prelevare pentru 

masurarea calitatii aerului. Aceste deficiente constituie o nerespectare sistemica a obligatiilor de 

monitorizare a poluarii atmosferice", precizeaza forul european. 

 

Romania, alaturi de Croatia - tara notificata in aceeasi speta - are la dispozitie doua luni pentru a 

raspunde scrisoare, in caz contrar, Comisia putand decide sa trimita un aviz motivat 
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In acelasi timp, Comisia a transmis, tot joi, autoritatilor de la Bucuresti o scrisoare suplimentara 

de punere in intarziere, solicitand autoritatilor din Romania sa isi imbunatateasca transpunerea 

normelor UE privind autorizatiile acordate instalatiilor care functioneaza in temeiul Directivei 

privind emisiile industriale (Directiva 2010/75/UE), conform unui comunicat al Executivului 

comunitar. Tara noastra are la dispozitie doua luni pentru a raspunde la aceste scrisori. In caz 

contrar, Comisia poate decide sa trimita un aviz motivat. 

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Mircea Drăghici i-ar fi amenințat pe angajaţii AEP veniți în control (rechizitoriu) 

Trezorierul PSD, Mircea Drăghici. Foto: Inquam Photos / Octav Ganea 

Mircea Drăghici i-ar fi amenințat pe angajații Autorității Electorale Permanente veniți să 

controleze modul în care Partidul Social Democrat cheltuia banii primiți de la bugetul de stat. 

Informația apare în rechizitoriul ajuns azi pe masa Curții supreme. 

Trebuie pornit de la datele prevăzute de lege: în momentul în care partidele primesc subvenția de 

la bugetul de stat, ele trebuie să justifice cum sunt cheltuiți acești bani, iar angajații Autorității 

Electorale Permanente fac în fiecare an astfel de controale la toate partidele care primesc această 

subvenție și solicită documente justificative legate de cheltuirea sumelor de bani. 

În rechizitoriul înaintat de DNA instanței de judecată, apare acest detaliu: Mircea Drăghici ar fi 

încercat cumva să-și acopere urmele și să evite ca cei de la AEP care făceau acest control anual 

să-și dea seama că această sumă de care vorbesc și procurorii de la DNA - aproximativ jumătate 

de milion de euro -  ar fi fost cheltuită în mod nejustificat, în interes personal. Procurorii explică 

faptul că nu o dată, Mircea Drăghici le-ar fi spus membrilor echipei de control că urmează să fie 

numit președinte al Autorității Electorale Permanente și tot timpul s-ar fi arătat nemulțumit de 

modul în care se desfășura controlul făcut de AEP la bugetul PSD și la cheltuielile făcute sub 

semnătura sa, în calitate de trezorier al PSD.  

Acuzațiile DNA vor fi analizate de un judecător de la curtea supremă, în primă instanță cu 

privire la modul în care a fost făcută ancheta și apoi pe fond, dacă prima etapă este parcursă fără 

probleme. Acuzațiile sunt legate în primul rând de achiziția în cursul anului trecut a unei vile în 

zona de nord a Capitalei. Pentru aceasta ar fi fost cheltuite 380.000 de euro, susțin anchetatorii. 

O a doua acuzație este legată, potrivit DNA, de cumpărarea unei mașini, inițial pentru partid, dar 

după nici o săptămână aceasta a fost vândută, fără ca banii să fi fost încasați, unui membru al 

familiei Drăghici. Toate aceste acuzații au fost respinse de actualul deputat PSD pe parcursul 

anchetei. Urmează să susțină același lucru și în fața instanței. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/mircea-draghici-fostul-trezoriei-al-psd-a-fost-trimis-in-judecata-de-dna-1164452
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Un ultim detaliu: până acum, PSD nu a spus dacă vrea să încerce recuperarea acestei sume de 

bani de la fostul său trezorier. DNA menționează că partidul mai are timp să anunțe dacă vrea să 

fie parte în acest dosar până la începerea judecății pe fond. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Șeful ANPC a recunoscut: Ca să nu deranjeze UE, România nu a trimis probe în studiul 

privind dublul standard al alimentelor 

Autoritatea Naţională pentru Protecţia Consumatorului (ANPC) a luat decizia de a nu trimite 

probe în cadrul studiului european de evaluare a diferenţelor privind compoziţia produselor 

alimentare, pe considerentul neutralităţii în contextul preluării de către România a Preşedinţiei 

Consiliului UE, a declarat joi preşedintele ANPC, Marius Pîrvu, la prezentarea bilanţului 

activităţii Ministerului Economiei, potrivit Agerpres. 

"A fost decizia noastră", a declarat preşedintele ANPC, întrebat despre motivele pentru care 

România nu a participat la studiul european privind dublul standard alimentar, la care au 

participat 19 state europene şi ale cărui rezultate au fost publicate de Comisia Europeană la 

finalul lunii iunie. 

"Când a existat acea solicitare, noi am preluat Preşedinţia. Am considerat că trebuie să fim neutri 

faţă de acest subiect. Prima etapă a fost numai studierea etichetei", a adăugat Marius Pîrvu. 

Ministrul Economiei, Niculae Bădălău, a declarat că nu a fost la curent cu faptul că ANPC a luat 

decizia de a nu trimite probe la studiul european privind dublul standard alimentar. 

În ceea ce priveşte legislaţia europeană privind compoziţia produselor alimentare din UE, 

preşedintele ANPC a estimat că în cadrul viitoarei directive europene nu vor mai conta 

preferinţele consumatorului. 

"Preferinţele consumatorului nu sunt luate în calcul în viitoarea directivă europeană", a susţinut 

Marius Pîrvu. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Andronescu anunţă că profesorii care au luat sub 5 la titluarizare nu vor mai avea 

dreptul să predea/ Sindicalist din învăţământ: Metodologia zice că cei care au fost la 

examen şi s-au retras pot obţine loc 

Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andonrescu, a anunţat, joi, că profesorii care au luat sub nota 5 la 

titularizare nu mai au dreptul să predea şi că vrea să ia această măsură întrucât „nu poţi să fii un 

profesor care ia mai puţin de 5 şi tu să pretinzi elevilor note de trecere”. 

Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a explicat, în contextul declaraţiilor sale potrivit 

cărora profesorii care au luat sub 5 la titularizare nu mai au dreptul să predea, că vrea să ia 

această măsură, întrucât „scrie în metodologie” şi este de părere că „nu poţi să fii un profesor 

care să ia mai puţin de 5 şi tu să pretinzi elevilor tăi să ia note de trecere”. 

„În metodologia pe baza căreia s-a desfăşurat examenul de titularizare, după părerea mea scrie 

foarte clar, „cei care nu promovează examenul de titularizare nu mai sunt acceptaţi, cu note mai 

mici de cinci, nu mai sunt acceptaţi în învăţământ (...) Pot să se pregătească un an de zile să 

revină la examenul de titularizare şi să îl promoveze. În momentul în care ai intrat la examen, 

deci te-ai înscris, ai venit la prima lucrare scrisă şi ai constatat că nu ştii subiectele şi te-ai retras, 

asta înseamnă că nu ai fost în stare să iei măcar nota 5 şi sigur că trebuie să judecăm cu aceeaşi 

măsură”, a precizat Ecaterina Andronescu, la Digi 24. 

„Eu nu cred că poţi să fii un profesor care să ia mai puţin de cinci şi tu să pretinzi elevilor tăi să 

ia note de trecere”, a completat ministrul. 

La proba scrisă din cadrul concursului naţional pentru ocuparea posturilor didactice/catedrelor 

vacante/rezervate din învăţământul preuniversitar s-au prezentat 23.572 de candidaţi, însă în 

centrele de evaluare au fost notate 19.556 de lucrări, deoarece 3.960 de candidaţi s-au retras din 

concurs din motive personale sau medicale, 24 de candidaţi au fost eliminaţi şi lucrările a 32 

candidaţi au fost anulate. 

Pentru examenul de titularizare din acest an, primele rezultate arată că procentul notelor sub 5 

este 19,10%, adică aproximativ 4.000 de cazuri. 

În 2018, procentul notelor sub 5 era de 18,86%. 

Rezultatele finale ale examenului de titluarizare se afişează pe 30 iulie. 
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Sindicalist din învăţământ: Metodologia zice că cei care au fost la examen şi s-au retras pot 

obţine loc 

Preşedintele FSLI Mehedinţi, profesorul Ion Zoican, a spus, joi, pentru MEDIAFAX, că 

metodologia prevede că „cei care au fost la examen şi s-au retras în timpul examenului pot obţine 

loc în baza notelor din anii anteriori”. Andronescu spunea, joi, că vor fi lăsaţi fără catedră, 

inclusiv cei retraşi. 

Preşedintele Federaţiei Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI), Mehedinţi, profesorul Ion 

Zoican, a spus, joi, pentru MEDIAFAX, că metodologia în forma sa actuală, prevede 

posibilitatea ca cei retraşi din examen să obţină un post. „Din punctul meu de vedere, în prezent, 

aşa cum arată metodologia , cei care au fost la examen şi s-au retras în timpul examenului pot să 

obţină loc în baza notelor din anii anteriori”, informează Zoican. 

Această declaraţie vine în contextul în care Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu a declarat 

că profesorii care au obţinut note sub 5 la examenul de titularizare, precum şi cei care s-au retras 

din examen , nu vor mai fi primiţi la catedră. 

„Dânsa poate pregăti (măsura pentru cei care s-au retras din examen, n.r) pentru anul următor, 

dar mi-e greu să cred că metodologia poate fi schimbată acum peste noapte. Peste câteva zile 

începe repartiţia (profesorilor, n.r). Îmi e greu să cred că se poate face asta peste noapte, eu cred 

că îi trebuie şi dânsei o perioadă. În metodologia de la anul, care se construieşte în toamnă, poate 

face şi lucruri de genul acesta”, a precizat Zoican. 

El a menţionat faptul că, în metodologia de mişcare a personalului didactic, prin articolul 4, se 

menţionează cine poate să obţină un post în învăţământ. „Pentru personalul didactic care a 

susţinut examenul scris sau nu a susţinut acum şi a părăsit sala, sau nu s-a dus la examen, dar are 

notă din 2018, 2017, din 2016 poate să primească un post în baza notelor obţinute în anii 

anteriori”, informează profesorul. 

„Ar fi fost o problemă poate, când rămânea cineva în examen şi lua notă sub 5, iar în anul 

anterior avea 7 să zicem. Atunci aveam o problemă, pentru că, în metodologie este prevăzut că 

cei care au sub 5 nu mai pot să participe la mobilitate să poată să poată să predea în învăţământ, 

să ia un post anul acesta”, completează Ion Zoican. 

„Dar aşa, având în vedere faptul că în metodologie pot să ia un post pe mediile anilor anteriori, s-

au retras din examen, asta este, sunt practic ca şi neparticipanţi la examenul respectiv. (...)Acum 

nu există acoperirea asta în metodologie. Dacă se vine cu moidifcare le metodologie, deşi puţin 

probabil pentru că suntem deja în derularea etapelor de mobilitate, asta e altceva”, a declarat 

pentru MEDIAFAX profesorul. 
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În ceea ce priveşte situaţia candidaţi retraşi, el a declarat că în opinia sa, acel om nu poate fi 

prejudiciat în sensul de a nu ocupa un post în învăţământ. „Poate i s-a făcut rău în timpul 

examenului, l-a luat salvarea de acolo. Are notă din anii anteriori. Metodologia spune că dacă am 

notă din 2018, din 2017, 2016 pot în baza acelei note să obţin un post. Poate am 9 sau 10, mi s-a 

făcut rău şi asta este, am plecat. Nu merge, nu există acoperire, s-ar crea discriminări”, a 

menţionat Ion Zoican. 

Zoican consideră că punctul de vedere al ministrului Educaţiei este „unul pertinent, până la 

urmă”, însă cu menţiunea că e important „când profesorul ia notele acestea”. „Se poate întâmpla 

ca un om să mai aibă şi un eşec. Am colegi care dau examenul de titularizare de şapte, opt, zece 

ani de zile, îl dau în ani consecutivi. Au obţinut medii peste 7, 8 în fiecare an. Poate se întâmplă 

ceva anul acesta, eu ştiu? Se duce, dă examenul şi ia sub 5. Acel om e calificat, poate are şi grade 

didactice luate”, completează profesorul. 

Potrivit aceleiaşi surse, „anul acesta este primul an în care s-a introdus ca cei care sunt cu notă 

sub 5 să nu mai poată preda şi nu pot să mai meargă nici în toamnă la examenul de suplinire pe 

judeţ. Până acum nu era aşa, până acum dacă nu lua ( titularizarea, n.r), mergea dincolo ( la 

examenul de suplinire pe judeţ, n.r) şi lua 5 dincolo, că poate examenul e mai uşor la nivel de 

judeţ, nu sunt subiecte de o asemenea complexitate şi atunci ocupa post în baza aceluia”. 

El a concluzionat spunând că întrebarea sa este de ce nu vin oamenii în învăţământ. „De ce nu 

vin cei care se pot pregăti, cei care pot lua note bune. Sau dacă vin, iau note foarte mari, stau un 

an, doi şi pleacă. Văd care e salarizarea, care sunt costurile, văd că nu au loc, văd că nu se pot 

titulariza din prima sau a doua încercare şi părăsesc sistemul (...) Întrebările acestea ar fi trebuit 

să şi le pună fiecare ministru, nu doar dânsa (Ecaterina Andronescu, n.r), pentru că dânsa e acum, 

dar toţi miniştri care au fost cunosc asta, nu e o problemă nouă, din 2000 se întâmplă continuu”, 

a conchis profesorul Ion Zoican. 

Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu a spus, joi, pentru MEDIAFAX, întrebată fiind dacă 

măsura de a nu mai primi la catedră profesorii care au obţinut note sub 5 în cadrul examenului de 

titularizare se va impune şi pentru profesorii care s-au retras în timpu examenului în mod 

„categoric”. 

„Dumneavoastră vreţi să acceptăm în sistem profesori de nota 4? Sau care nu sunt în stare să ia 

nici măcar nota 4, pentru că au ieşit din examen? (...) În metodologie scrie aşa, cine nu 

promovează examenul sau ia note sub 5, nu mai intră în discuţie. Ei se află într-o asemenea 

situaţie (...) Cine s-a dus din examen şi s-a retras din examen este limpede pentru mine că nu ştia 

subiectele. Deci n-am cum să aplic dublă măsură”, a declarat Ecaterina Andronescu pentru 

MEDIAFAX. 
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„Problema mea e să am profesori care să fie ştiutori de carte, în sistem. În momentul în care, un 

profesor ia sub 5, cum poate pretinde elevului din clasa în care predă să ia notă de trecere? ”, 

completează ministrul Educaţiei. 

Andronescu a concluzionat spunând că profesia de dascăl este una „foarte specială”, motiv 

pentru care este de părere că „cel care se duce la catedră, trebuie să fie ştiutor de carte, prima 

chestiune, şi apoi să aibă vocaţia necesară să poată să transfere cunoaşterea”. 

Pentru examenul de titularizare 2019, primele rezultate arată că procentul notelor sub 5 este 

19,10%. Altfel spus, 3.735 de profesori nu au reuşit să obţină note de trecere în cadrul 

examenului de titularizare. Numărul candidaţilor care s-au retras în acest an din concurs este de 

3.960. Asta înseamnă, că 7.695 de profesori nu vor mai fi primiţi la catedră în această toamnă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Niculae Bădălău, despre necesitatea producţiei de elicoptere de atac: Posibil ca până la 

finalul anului să avem un acord cu SUA 

Ministrul Economiei, Nicuale Bădălău a subliniat necesitatea producţiei de elicoptere de atac, 

spunând că România se află în discuţii cu Statele Unite ale Americii în vederea producţiei şi 

mentenanţei. 

"Armata română are nevoie de elicoptere de atac. Există o discuţie destul de profundă în legătură 

cu elicopterele de atac cu Statele Unite ale Americii. Noi avem mentenaţa acum, nu numai pe 

ceea ce s-a produs ci şi pe ceea ce are armata română în dotare. Avem discutii şi despre noul 

radar. E foarte posibil ca până la finalul anului să avem un acord de producţie pe 5 ani cu Statele 

Unite ale Americii", a declarat Niculae Bădălău în cadrul prezentării bilanţului Ministerului 

Economiei. 

În urmă cu şase ani, compania Bell Helicopter a fost abordată de Ministerul Economiei cu 

propunerea de a lua în calcul România ca oportunitate de industrie. În noiembrie 2016, compania 

americană Bell Helicopter a semnat un memorandum de înţelegere cu IAR-Ghimbav în vederea 

unei potenţiale colaborări ce ar consta în sprijin tehnic, în caz că România cumpără elicopterul de 

atac AH-1Z Viper. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Iohannis a promulgat legea privind majorarea indemnizaţiei acordate foştilor deţinuţi 

politici 

Klaus Iohannis a promulgat Legea prin care este majorată indemnizaţia acordată foştilor deţinuţi 

politici şi categoriilor asimilate, la 700 de lei pentru fiecare an de suferinţe din cauze politice 

precum şi acordarea unor indemnizaţii copiilor acestora. 

Pe 12 iunie, Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, legea privind acordarea unor drepturi 

persoanelor persecutate din motive politice de dictatura instaurată cu începere de la 6 martie 

1945, precum şi celor deportate în străinătate ori constituite în prizonieri şi pentru modificarea 

Ordonanţei Guvernului nr. 105/1999 privind acordarea unor drepturi persoanelor persecutate de 

către regimurile instaurate în România cu începere de la 6 septembrie 1940 până la 6 martie 1945 

din motive etnice. 

Legea iniţiată de PNL prevede majorarea indemnizaţiei acordate foştilor deţinuţi politici şi 

categoriilor asimilate, la 700 de lei pentru fiecare an de suferinţe din cauze politice, precum şi 

acordarea unor indemnizaţii copiilor persoanelor care au avut de suferit din motive politice, au 

fost deportate în străinătate ori constituite în prizonieri. 

„Soţia celui decedat în luptele cu organele de represiune comunistă, în răscoale ţărăneşti ori 

decedat, din categoria celor dispăruţi sau exterminaţi în timpul detenţiei, internaţi abuziv în 

spitale de psihiatrie, deportaţi, prizonieri sau cărora li s-a stabilit domiciliu obligatoriu, are 

dreptul la o indemnizaţie lunară de 700 lei neimpozabilă, dacă ulterior nu s-a recăsătorit”, mai 

prevede actul normativ promulgat de şeful statului. 

„Consiliile locale ale municipiilor pe raza cărora funcţionează filiale sau subfiliale ale 

Asociaţiilor Foştilor Deţinuţi Politici şi/sau ale Deportaţilor, ori sediile centrale ale acestora, pot 

atribui spaţii corespunzătoare cu scutire de la plata impozitelor, taxelor şi chiriilor pe perioada 

existenţei acestora”, arată un alt articol al legii promulgate. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Spitalul Universitar de Urgenţă din Capitală va avea heliport de 800.000 de euro, 

funcţional până la sfârşitul anului 

Până la sfârşitul anului, Spitalul Universitar de Urgenţă Bucureşti va fi prima unitate medicală 

din Capitală cu heliport medical. Şeful UPU din cadrul SUUB, Silvia Nica a spus că intervalul de 

timp pentru cele aproximativ 5.000 de urgenţe cod roşu anuale va fi scurtat cu 30 de minute. 
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Şeful Unităţii de Primiri Urgenţe a SUUB, dr. Silvia Nica a precizat, joi, că intervenţia în cadrul 

urgenţelor de cod roşu venite în număr de 4.000-5.000 anual la SUUB, vor fi eficientizate odată 

cu punerea în funcţiune a heliportului, întrucât intervalul de timp în care pacienţii critici vor fi 

aduşi la unitatea medicală pentru îngrijiri şi intervenţie va fi scurtat cu aproximativ 30 de minute. 

„Unii dintre ei sunt instabili din punctul de vedere al funcţilor vitale, pot fi pot fi preluaţi mai 

repede aici în spital, ei venind sigur de la anumite distanţe faţă de Bucureşti”, precizează dr. 

Silvia Nica. 

Managerul Spitalului Universitar de Urgenţă Bucureşti, Adriana Nica a declarat, joi, că în acest 

moment lucrarea este în proporţie de 80% finalizată şi că până la sfârşitul lunii august ar urma să 

fie adus şi liftul cu ajutorul căruia se va putea efectua transportul pacienţilor de pe heliport, din 

momentul aducerii cu elicopterul la Spitalul Universitar, către Unitatea de Primiri. 

„Aici, ei vor primi asistenţă medicală de specialitate şi în funcţie de afecţiunea pe care fiecare 

pacient dintre cei aduşi aici o prezintă, ei vor fi direcţionaţi către blocul operator sau către 

secţiile medicale sau chirurgicale din spitalul nostru”, informează Adriana Nica. 

„Pentru pacientul critic, acest heliport este important pentru că nu se pierde timp în trafic cu 

transportul pacientului de la locul unde urmează să aterizeze un elicopter şi să fie preluat de 

salvare şi adus la unitatea spitalicească în condiţiile în care orice secundă poate să fie fatală. Eu 

cred că acest heliport, cu siguranţă, o să ajute pacientul să ajungă mai repede să primească 

intervenţii medicale şi şansele de supravieţuire să fie crescute”, precizează managerul SUUB. 

Comandorul în rezervă, managerul de proiect al heliportului SUUB, Romeo Lupu, a precizat că 

acesta era extrem de necesar, motiv pentru care s-au tot căutat soluţii de-a lungul timpului. „Am 

identificat această clădire anexă a spitalului pe care, din punct de vedere aeronautic, există 

suprafeţe protejate disponibile, au putut fi definite două direcţii de zbor, fără obstacole şi pe 

direcţia predominantă a vântului, care permit aterizarea atât pe timp de zi cât şi pe timp de noapte 

în siguranţă a elicopterelor”, declară Romeo Lupu. 

Acesta a menţionat şi faptul că heliportul SUUB este al doilea heliport de spital din România şi 

primul din Bucureşti. 

„Cel de la Oradea a fost construit de noi, dar aici am întâmpinat dificultăţi întrucât a trebuit să 

ajustăm proiectul la condiţiile existente şi n-a fost uşor. Heliportul este dintr-o structură metalică, 

spaţială, care se sprijină pe mai multe puncte spaţiale ale clădirii şi aici au fost făcute câteva 

ajustări, fiind o clădire complexă”, menţionează managerul de proiect al heliportului SUUB. 

Până la sfârşitul acestui an, Spitalul Universitar de Urgenţă Bucureşti va fi prima unitate 

medicală din Capitală cu heliport medical la standarde internaţionale, potrivit datelor unui 

comunicat remis MEDIAFAX, joi, de către reprezentanţii unităţii spitaliceşti.  
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Investiţia se ridică la 800.000 de euro şi a fost susţinută în totalitate de o companie românească 

licenţiată ca operator de jocuri de noroc. 

Potrivit aceleiaşi surse, construcţia este realizată pe Blocul Operator Central al Spitalului 

Universitar de Urgenţă Bucureşti. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul de Externe, Ramona Mănescu: Vreau să dovedesc că o femeie se poate ridica la 

înălţimea funcţiei/ Aderarea României la Schengen va fi prioritară 

Ministrul de Externe Ramona Mănescu a declarat că vrea să demonstreze că o femeie se poate 

ridica la înălţimea funcţiei pe care o deţine. Ea a precizat că se înţelege bine cu premierul Viorica 

Dăncilă şi există încredere între ele două. 

„Sunt cu atât mai bucuroasă de această numire, dar mai ales mă simt foarte, foarte responsabilă 

de poziţia pe care o am, pentru că îmi dau seamă pe lângă faptul că sunt primul ministru al 

Afacerilor Externe în România, vin după nume grele şi vreau să demonstrez că şi o femeie se 

poate ridica la înălţimea funcţiei pe care o deţine”, a afirmat Ramona Mănescu, joi, la Antena 3. 

Întrebată cum de după 12 ani în care a fost europarlamentar acum a ajuns ministru de Externe, 

Ramona Mănescu a răspuns: „Cred că a fost şi un context care a favorizat numirea mea la acest 

minister, dar în afară de aceasta, cred că colegii mei din ALDE şi coaliţie mă cunosc foarte bine, 

cunosc parcursul meu şi profesional şi politic şi parcursul meu s-a axat pe relaţii internaţionale, 

diplomaţie. Probabil că relaţiile pe care am reuşit să le stabilesc din aceste poziţii, şi experienţa 

pe care am acumulat-o, i-au convins pe colegii mei că sunt potrivită pe această poziţie. Sper să 

reuşim să aducem în politica externă românească o poziţie de negociere activă, pentru eu cred în 

asta şi în politica externă pro-activă, şi în faptul că România fiind un partener loial în cadrul UE 

şi NATO merită pe deplin să îşi satisfacă dorinţele, cerinţele care i se cuvin”. 

Chestionată cum se înţelege cu premierul, noul ministru de Externe a replicat: „Relaţiile 

interumane contează poate cel mai mult, iar în diplomaţie mai mult decât în orice alt domeniu. 

Contează să comunică, să ai canal de comunicare cu cineva. Sigur că a contat şi faptul că eu şi 

doamna premier ne înţelegem, ne cunaştem de foarte mult timp, am lucrat pe anumite dosare şi e 

nevoie de încredere, iar încrederea există”. 

Ramona Mănescu, noul ministru de Externe, Nicolae Moga numit la portofoliul Interne şi Mihai 

Fifor vicepremier pentru parteneriate strategice au depus jurământul de învestitură, miercuri, la 

Palatul Cotroceni. Decretele pentru numirea celor doi au fost semnate de şeful statului în aceeaşi 

zi. 
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Ramona Mănescu anunţă că aderarea României la Schengen va fi prioritară 

Noul ministru de Externe Ramona Mănescu a declarat că în mandatul ei intrarea României în 

Spaţiul Schengen va fi o prioritate. Ea a precizat că în ceea ce priveşte aderarea ţării noastre 

jumătate din componenţa Consiliul e pro, iar jumătate contra. 

„Acum, evocând perioada în care am fost europarlamentar, vă pot spune cu certitudine că am 

trecut prin foarte multe etape şi absolut în fiecare moment şi PE şi Comisia au spus că România e 

pregătită să intră în Schengen, din punct de vedere tehnic şi logistic. Practic noi funcţionăm de 

facto ca un stat membru Schengen, dar nu suntem consideraţi ca atare. Practic România nu cere 

nimic altceva decât să fie respectat Tratatul. Nu vorbim doar flacul estic al NATO, vorbim şi de 

flancul de Est. Misiunile şi cum au reuşit românii să exceleze în Frontex şi sunt lucruri în care 

oficiali străini au mulţumit omologilor români. Cred că cetăţenii români au tot dreptul să îşi 

primească această bine meritată poziţie de stat membru Schegen. Nu e un lucru de care trebuie să 

ne rugăm de cineva sau să primim favoruri. Este în Tratat care trebuie respectat. Vă asigur că 

păstrăm pe agenda ca temă prioritară şi în toate discuţiile bilaterale vor conţine componenţa de 

aderare la Schengen, nu ne vom opri să le spunem colegilor din UE că România are aceleaşi 

drepturi”, a afirmat Ramona Mănescu, joi, la Antena 3. 

Ministrul de Externe a adăugat că unele state au condiţionat intrarea în Schengen de raportul 

MCV, chiar dacă ţara noastră are dreptul, prin Tratat să adere. 

„Poate anumite state la început s-au opus, au încercat să cupleze MCV cu Schengen. Toate 

rezoluţiile au fost în favoarea României şi Comisia Europeană a fost de acord. Câteva state 

membre din Consiliu blochează. Ce e supărător e că unele state s-au gândit să schimbe regulile în 

timpul jocului. Statele care vor să blocheze invocă Rgulamentul Dublin. Am fost raportor pe 

acest Regulament şi el nu s-a concretizat, încă continuă negocierile. Se referă la fluxul de 

tranziţie între statele membre ale cetăţenilor comunitari. Practic nu avem graniţe, dar după 

atentatele teroriste, statele membre au spus că vor impune controale la graniţe”, a explicat 

Mănescu. 

Ea a mai spus că este posibil să existe intenţia unor state de a amâna o decizie legată de aderarea 

României la Schengen, în contextul în care invocă Regulamentul de la Dublin. 

„În momentul acesta avem în Consiliu jumătate pro jumătate contra. Când invoci modificarea 

Regulamentului Dublin, când ştii că nu ai consens înseamnă că vrei să lungeşti foarte mult 

decizia sau nu eşti hotărât să o iei. Nu ai nicio explicaţie epntru lucrul acesta. Avem o opţiune şi 

anume a explica la nesfârşit că avem dreptate şi că România e în măsură să intre în Schengen”, a 

conchis ministru. 

(Sursa: Antena 3) 
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Arena Polivalentă cu o capacitate de 20.000 de locuri va costa aproximativ 138 milioane 

euro cu TVA 

Arena Polivalentă din Capitală, care va fi cea mai mare de acest gen din România cu o capacitate 

de 20.000 de locuri, va fi realizată de Trustul de Construcţii metropolitane şi va costa 

aproximativ 138 milioane de euro cu TVA, anunţă Gabriela Firea, contractul fiind semnat joi. 

"Am semnat astăzi contractul de realizare a Sălii multifuncţionale - Arena Polivalentă - cea mai 

mare sală de acest gen din România, cu o capacitate de 20 000 de locuri. Bucureştiul va avea, cât 

de curând, un spaţiu ultramodern, la standarde europene, destinat atât evenimentelor culturale cât 

şi celor sportive. Trustul de Construcţii metropolitane va realiza proiectarea şi execuţia. 

Compania Municipală Dezvoltare Durabilă a realizat Studiul de Fezabilitate, iar indicatorii 

tehnico – economici au fost aprobaţi în Consiliul General al Municipiului Bucureşti", anunţă, pe 

Facebook, Gabriela Firea. 

Edilul arată că Arena Polivalentă va avea şi 200 de locuri destinate persoanelor cu dizabilităţi, 4 

săli de conferinţe, centru de presă, o parcare subterană pentru 380 de autovehicule, iar în exterior 

vor putea fi parcate 20 de autocare, 6 care de reportaj şi alte 30 de autovehicule. De asemenea, 

lângă sală vor există şi 5 terenuri de sport în aer liber. 

Astfel, Arena Polivalentă va putea găzdui competiţii de gimnastică, judo, lupte, tenis de masă, 

haltere, scrima, volei, tusal, handbal, baschet, tenis, box, precum şi alte gale sportive, iar pentru 

concerte şi alte manifestări culturale se va putea amplasa o scenă în suprafaţă de circa 400 de 

metri pătraţi. 

Prin studiul de fezabilitate se estimează un cost de aproximativ 138 de milioane de euro cu TVA 

pentru construcţia şi dotarea completă a arenei, iar proiectarea şi execuţia lucrărilor va dura 36 de 

luni. 

"Sala multifuncţională din Bucureşti va răspunde noilor tendinţe europene ale arenelor 

multifuncţionale prin faptul că va avea spaţii destinate unor evenimente diverse, de la concerte 

live, la conferinţe şi congrese, dar va respectă şi cerinţele federaţiilor naţionale sportive în 

vederea organizării de competiţii naţionale şi internaţionale de nivel Liga Campionilor şi Jocuri 

Olimpice. Sala Polivalentă va putea fi comparată cu AccorHotels Arena din Paris (fosta Palais 

Omnisports) care are o capacitate de maximum 20.300 de locuri, iar în anul 2016 s-a situat pe 

locul trei mondial la numărul de bilete vândute la evenimente", mai scrie Gabriela Firea. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Loturile 3 şi 4 ale autostrăzii Lugoj - Deva vor fi deschise peste două săptămâni 

Pe loturile 3 şi 4 ale autostrăzii Lugoj - Deva se va circula în cel mult două săptămâni, a anunţat 

joi ministrul Transporturilor Răzvan Cuc. 

Ministrul şi directorul general CNAIR au verificat starea lucrărilor pe şantierele autostrăzii Sebeş 

– Turda, Loturile 1 şi 2, şi autostrăzii Lugoj – Deva, Loturile 3 şi 4. 

În ceea ce priveşte Lotul 1 al Autostrăzii Sebeş – Turda, Ministrul Transporturilor a precizat 

acesta va fi dat în folosinţă până la sfârşitul anului. Stadiul lucrărilor pe lotul 1 al autostrăzii este 

de peste 70%. În cursul zilei se lucra la turnarea covorului asfaltic pe o porţiune de drum. 

În cazul lotului 2 al Autostrăzii Sebeş – Turda, faţă de situaţia constatată anterior acestei vizite, 

când se avea în vedere inclusiv rezilierea contractului din cauza mobilizării reduse şi a întârzierii 

termenelor de execuţie, lucrările sunt în graficul stabilit de către constructor. Acesta a subliniat 

că dacă vor fi mobilizaţi mai mulţi muncitori şi mai multe utilaje, este posibil ca termenul final 

asumat de către antreprenor să fie respectat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Legea privind înfiinţarea Muzeului Ororilor Comunismului la Parlament, promulgată de 

Klaus Iohannis 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul pentru promulgarea legii privind înfiinţarea 

Muzeului Ororilor Comunismului în România, informează Administraţia Prezidenţială. 

Pe 26 iunie, Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, legea privind înfiinţarea Muzeului 

Ororilor Comunismului în România. Muzeul urmează să aibă sediul într-un spaţiu „adecvat” din 

Palatul Parlamentului. Muzeul va prezenta "realităţile vieţii social-economice şi culturale" din 

perioada 1945-1989. 

„Muzeul are ca obiectiv prezentarea realităţilor vieţii social – economice şi culturale din 

România în perioada 1945-1989, cu scopul informării corecte a publicului asupra abuzurilor, 

crimelor, torturilor asupra oponenţilor regimului comunist. Muzeul are ca scop colectarea, 

studierea, colecţionarea, conservarea, etalarea şi punerea în valoare a pieselor ce alcătuiesc 

patrimoniul muzeului. Patrimoniul Muzeului se contituie din colecţii de piese şi documente 

realizate în colaborare cu Institutul de Studiere a Crimelor Comunismului şi Memoria Exilului 

Românesc, precum şi în colaborare cu alte instituţii publice, din piese provenind din transferuri, 

donaţii şi achiziţii, conform legii”, prevede legea. 
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Muzeul va avea sediul în Palatul Parlamentului din Bucureşti "într-un spaţiu adecvat", conform 

legii. 

Alte prevederi ale legii sunt: 

„Prezenta lege are ca obiect de reglementare înfiinţarea Muzeului Ororilor Comunismului în 

România, denumit în continuare Muzeul, instituţie publică de importanţă naţională, cu 

personalitate juridică, aflată în subordinea Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale. 

Muzeul are ca scop colectarea, studierea, colecţionarea, conservarea, etalarea şi punerea în 

valoare a pieselor ce alcătuiesc patrimoniul muzeului. 

Patrimoniul Muzeului se contituie din colecţii de piese şi documente realizate în colaborare cu 

Institutul de Studiere a Crimelor Comunismului şi Memoria Exilului Românesc, precum şi în 

colaborare cu alte instituţii publice, din piese provenind din transferuri, donaţii şi achiziţii, 

conform legii. 

Activitatea Muzeului este finanţată din subvenţii de la bugetul de stat, prin Ministerul Culturii, şi 

din venituri proprii provenite din activităţi specifice, donaţii şi sponsorizări”. 

Totodată, „în termen de 120 de zile de la intrarea în vigoare a prezentei legi Ministerul Culturii 

va elabora proiectul de Hotărâre a Guvernului privind înfiinţarea Muzeului Ororilor 

Comunismului în România, ce va fi adoptată de Guvern şi publicată în Monitorul Oficial al 

României, Partea I”, mai arată actul normativ. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Mihnea Năstase, fiul lui Adrian Năstase, numit consilier onorific al vicepremierului 

Mihai Fifor 

Mihnea-Daniel Năstase, fiul lui Adrian Năstase, a fost numit în funcţia de consilier onorific al 

vicepremierului pentru parteneriate strategice, Mihai Fifor, potrivit unei decizii a prim-

ministrului Viorica Dăncilă publicată, joi, în Monitorul Oficial. 

Solicitarea ca fiul cel mic al fostului premier Adrian Năstase să fie numit în această funcţie a fost 

făcută de Mihai Fifor, iar poziţia acestuia este neremunerată. 
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„Având în vedere propunerea viceprim-ministrului pentru implementarea parteneriatelor 

strategice ale României formulă prin Adresa nr. 1/MVF din 25 iulie 2019, înregistrată la 

Cabinetul prim-ministrului cu nr. 5/4.664 din 25 iulie 2019, în temeiul art. 29 din Ordonanţa de 

urgenţă a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, prim-ministrul emite prezenta 

decizie. Art. 1 – Se acordă domnului Mihnea-Daniel Năstase calitatea de consilier onorific al 

viceprim-ministrului pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României. Art. 2 – 

Activitatea domnului Mihnea-Daniel Năstase este neremunerată”, arată hotărârea premierului 

Viorica Dăncilă publicată în Monitorul Oficial. 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, miercuri, decretul pentru numirea lui Mihai Fifor ca 

vicepremier pentru parteneriate strategice. De asemenea, şeful statului a semnat decretele pentru 

numirea lui Nicolae Moga la conducerea MAI şi a Ramonei Mănescu la portofoliul Externe. Cei 

trei au depus în aceeaşi zi jurământul de învestitură la Palatul Cotroceni. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul de Externe anunţă că României i-ar putea fi impus să numească o femeie în 

funcţia de comisar european 

Ramona Mănescu a anunţat că este destul de probabil să îi fie impus României să propună o 

femeie în funcţia de comisar european. Noul ministru de Externe nu a confirmat că ar putea fi 

propusă pentru poziţie Luminiţa Odobescu, precizând că decizia este la premier şi şeful statului. 

„Am auzit şi eu, poate din aceleaşi surse. Sigur că România, în primul rând după cum s-au aşezat 

lucrurile, e foarte probabil ca România să trebuiască să nominalizeze o femeie. Au mai rămas 

doar 13 poziţii, din care 10, conform balanţei de gen, trebuie să fie femei. S-ar putea să i se 

impună României să nominalizeze o femeie. Luminiţa Odobescu e un om cu foarte multă 

experienţă. Nu ştiu să vă spun. Orice este posibil. Premierul şi preşedintele, e decizia şi hotărârea 

la ei, dar e foarte important să fie un om cu multă experienţă şi foarte respectat la Bruxelles, iar 

Luminiţa cred că e respectată”, a declarat Ramona Mănescu, întrebată joi la Antena 3, dacă 

Luminiţa Odobescu ar fi propunerea de comisar european. 

Luminiţa Odobescu este ambasadorul României la Uniunea Europeană. În spaţiul public au 

apărut informaţii, pe surse, că aceasta ar fi propunerea premierului Viorica Dăncilă pentru postul 

de comisar european din partea României. 

Pe 20 iulie, Viorica Dăncilă a anunţat că România ar putea cere din nou portofoliul politicilor 

regionale, având în vedere că mandatul nu a fost dus la termen, precizând că a înţeles că „ar fi de 

preferat cu un comisar femeie pentru că am obţine un portofoliu mult mai important”. 
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Audierea lui Ioan Mircea Paşcu în Conferinţa Preşedinţilor, dar şi şedinţa au fost amânate 

deoarece unul dintre forurile legislative nu are încă un preşedinte ales, au spus surse europene, 

pentru MEDIAFAX. 

Următoarea sesiune plenară a Parlamentului European se va desfăşura pe 16 septembrie, prin 

urmare este probabil ca validarea lui Ioan Mircea Paşcu, propus comisar european interimar din 

partea României, în locul Corinei Creţu, să nu mai aibă loc până în septembrie, au explicat 

sursele citate. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Candidatura lui Kovesi la şefia Parchetului UE. Negocierile între Parlamentul European 

şi Consiliul UE, după 20 septembrie 

Negocierile între Parlamentul European şi Consiliul UE cu privire la desemnarea procurorului-

şef european, funcţie la care candidează şi Laura Codruţa Kovesi, ar putea începe după data de 

20 septembrie, a declarat, pentru MEDIAFAX, eurodeputatul PNL Rareş Bogdan. 

Rareş Bogdan, membru în Comisia Comisia de Libertăţi, Justiţie şi Afaceri Interne (LIBE), a 

explicat că pe 12 septembrie va avea loc şedinţa Conferinţei Preşedinţilor în care va fi validată 

componenţa comisiei de negociere a PE, urmând ca într-un dintre sesiunile plenare să fie dat 

votul final. Prin urmare, după 20 sau 21 septembrie este posibil să fie reluate negocierile cu 

Consiliul UE, a adăugat europarlamentarul PNL. 

"Ieri (miercuri-n.red.) a avut loc şedinţa coordonatorilor Comisiei de control bugetar CONT. A 

fost confirmată oficial calitatea de membru al comisiei de negociere a doamnei Monika 

Hohlmeier din Germania. Decizia a fost votată în unanimitate. Grupul Socialist a fost de 

asemenea în favoare. Aşadar, Comisia CONT va trimite o scrisoare Conferinţei Preşedinţilor (din 

Parlamentul European-n.red.) pentru a o confirma pe Monika Hohlmeier. Conferinţa 

Preşedinţilor, având scrisorile de la LIBE şi CONT se va reuni pe 12 Septembrie, în joia 

dinaintea săptămânii plenare de la Strasbourg, care va avea loc între 16-19 septembrie, şi va 

confirma oficial comisia de negociere a Parlamentului şi va trimite o scrisoare Consiliului pentru 

a notifica acest lucru. Ulterior se va stabili data primei runde de negocieri dintre cele două 

instituţii", a declarat, pentru MEDIAFAX, Rareş Bogdan. 

Potrivit acestuia, din echipa de negociere vor face parte preşedintele Comisiei LIBE Juan Lopez 

Aguilar, parte a grupului S&D, din Spania, preşedintele Comisiei CONT Monika Hohlmeier, 

parte a grupului Popularilor Europeni (PPE), din Germania şi vicepreşedintele Comisiei LIBE 

Maite Pagazaurtundua, parte a Renew Europe, din Spania. 
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Aşadar, în acest moment Consiliul UE aşteaptă confirmarea oficială din partea Parlamentului 

European în ceea ce priveşte echipa de negociere, care va veni cel mai probabil în septembrie. 

Consiliul UE îl susţine în continuare pe Jean-François Bohnert pentru funcţia de procuror-şef 

european şi aşteaptă să reia negocierile cu Parlamentul din luna septembrie, au declarat, joi, surse 

europene pentru MEDIAFAX. Consiliul UE a luat act de poziţia Parlamentului European prin 

care a reiterat susţinerea Laurei Codruţa Kovesi, au adăugat sursele citate. 

Conform unor surse politice, unele state europene ar dori reluarea procedurii pentru desemnare a 

procurorului-şef european, în cazul în care s-ar retrage din competiţie candidatul francez Jean-

François Bohnert. 

"În cazul retragerii candidatului francez pentru funcţia de procuror şef-european, Jean-François 

Bohnert, există state membre, precum Italia, posibil şi Spania care ar prefera să se folosească de 

anumite prevederi procedurale referitoare la selecţia candidaţilor şi să forţeze astfel introducerea 

unui candidat propriu în locul francezului. Cu siguranţă, serviciile juridice ale instituţiilor vor 

interveni în discuţii", au declarat sursele politice, pentru MEDIAFAX. 

Pe 19 iulie, preşedintele Franţei Emmanuel Macron i-a promis lui Klaus Iohannis, într-o 

convorbire telefonică, că va retrage candidatura lui Jean-François Bohnert de la conducerea 

Parchetului European şi o va susţine pe Laura Codruţa Kovesi pentru această funcţie, a anunţat 

Administraţia Prezidenţială. 

Totodată, premierul Bulgariei, Boiko Borisov, o va susţine pe Laura Codruţa Kovesi pentru 

funcţia de procuror-şef european, a anunţat Guvernul de la Sofia, citat de site-ul novinite.com. 

Preşedintele Parlamentului European David Sassoli a transmis, pe 18 iulie, o scrisoare către 

Consiliul UE în care a reiterat susţinerea faţă de Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror-şef 

european, conform unui comunicat de presă al instituţiei. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Roxana Mînzatu, ministrul fondurilor europene: Încercăm să luăm fonduri UE pentru 

proiecte în PPP 

Ministrul fondurilor europene Roxana Mînzatu a vorbit, marţi, la Constanţa, despre posibilitatea 

cofinanţării proiectelor din cadrul parteneriatului public-privat (PPP) din fonduri europene. 

„Cofinanţarea parteneriatelor public-private este o posibilitate şi acum. Nu o implementăm ca 

ţară, dar am discutat cu Comisia Europeană despre asta. Discutăm cu cei din Bruxelles pentru a 

putea să operaţionalizăm partea în care partenerul privat vine cu partea lui şi partea publică este 

acoperită cu fonduri europene.  
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Probabil ei îşi doresc să utilizăm fondurile europene direct, ca granturi, dar dacă putem combina 

partea privată cu partea de cofinanţare din fonduri europene, cred că este o situaţie din care toată 

lumea poate câştiga. Eu pentru spitale am întrebat despre chestiunea aceasta. Putem acoperi 

investiţia publică din bugetul total al proiectului şi din bani europeni, dar nu ştim cum să 

operaţionalizăm partea asta“, a declarat Roxana Mînzatu în timpul unei vizite în Portul 

Constanţa. 

În perioada 2000-2014, numai 84 de parteneriate public-private au beneficiat de finanţare din 

partea UE, potrivit raportului special „Parteneriatele public-private în UE: deficienţe generalizate 

şi beneficii limitate“. 

Discuţiile dintre Roxana Mînzatu şi Daniela Şerban, director general al CN APM SA Constanţa, 

au vizat stadiul proiectelor de dezvoltare a Portului Constanţa finanţate prin fonduri europene.  

Proiectele aflate în derulare în Portul Constanţa sunt „Implementarea unei dane specializate într-

o zonă cu adâncimi mari (Dana 80)“, finanţat prin Programul Operational Infrastructură Mare 

POIM 2014-2020, Axa Prioritară 1, şi „Modernizarea infrastructurii şi protecţia mediului în 

Portul Constanta – PROTECT”, finanţat prin Mecanismul pentru Interconectarea Europei 

(Connecting Europe Facility - CEF).  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Noul ministru de Interne, în vizită la Jandarmerie: Orice instituție e protejată prin lege, 

mai ales guvernul. Cine va îndrăzni vreodată să forțeze (...) înseamnă că poate să fie și 

tentativă de lovitură de stat 

Jandarmeria, instituția din subordinea Ministerului de Interne cu cele mai multe probleme de 

imagine, a fost vizitată de noul ministru. Nicolae Moga a tras și prima concluzie: protestul din 10 

august, în urma căruia oamenii au fost bătuți și gazați de jandarmi, a fost o lovitură de stat. Cu 

câteva ore în urmă susținuse că nu mai vrea să vadă oameni bătuți de jandarmi. 

Imaginea Jandarmeriei Române a avut mult de suferit în ultima perioadă. Un bărbat din Vatra 

Dornei a murit zilele trecute, la câteva ore după ce fusese imobilizat de jandarmi cu gaze 

lacrimogene. 

În timpul unui concert de muzică populară, părintele unei fetițe s-a plâns jandarmilor că bărbatul 

ar fi atins-o indecent pe fiica lui de 12 ani. Jandarmii au intervenit, iar bărbatul a opus rezistență. 

Atunci au fost folosite gaze lacrimogene, iar bărbatul a leșinat. Medicii au constatat că bărbatul a 

făcut un infarct intestinal, l-au operat, iar a doua zi pacientul a murit. 
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Medicii legiști au stabilit apoi că bărbatul a murit în urma unei insuficiențe cardio-respiratorii, 

dar avea și alte afecțiuni. 

Schimbarea ministrului de Interne vine și în contextul împlinirii unui an de la protestele din 10 

august, atunci când jandarmii au evacuat în forță protestatarii din Piața Victoriei. 

Nicolae Moga, ministrul Afacerilor Interne: "10 august a fost un eveniment nefericit. Acolo 

lucrurile au fost combinate. Eu cer ca niciun cetățean, niciun român să nu mai fie bătut de un 

jandarm". 

Premierul României, Viorica Dăncilă, are însă altă părere. 

Viorica Dăncilă, prim-ministru: "În momentul în care se încearcă intrarea în guvernul României, 

se forțează intrarea în guvernul României, eu cred că acest lucru seamănă cu o lovitură de stat". 

Nicolae Moga, ministrul Afacerilor Interne: "Orice instituție este protejată prin lege, mai ales 

guvernul României. Este o instituție fundamentală a statului român. Cine va îndrăzni vreodată 

să forțeze sau să aibă vreun gând necurat înseamnă că poate să fie și tentativă de lovitură de 

stat". 

Nicolae Moga, cel care a depus miercuri jurământul în funcţia de ministru al Afacerilor Interne, 

este senator PSD de Constanţa, aflat la al treilea mandat. 

(Sursa: stiri.tvr.ro.ro) 

 

 Diplomatul român Cornel Feruţă a fost numit director interimar al Agenţiei 

Internaţionale pentru Energie Atomică 

Diplomatul român Cornel Feruţă a fost numit director interimar al Agenţiei Internaţionale pentru 

Energie Atomică (AIEA), după decesul lui Yukiya Amano, relatează agenţia Reuters. 

"Consiliul Guvernatorilor AIEA a decis desemnarea domnului Cornel Feruţă în funcţia de 

director general interimar, până la alegerea noului director general", a transmis joi Agenţia 

Internaţională pentru Energie Atomică. 

AIEA a anunţat luni decesul directorului general, Yukiya Amano, situaţie care a creat un vid de 

putere în organizaţia afiliată Naţiunilor Unite, în contextul crizei generate de hotărârea 

Administraţiei Donald Trump de retragere a Statelor Unite din Acordul atomic semnat de marile 

puteri cu Iranul. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Tensiuni la graniţa cu România | Ucraina a reţinut un petrolier al Rusiei în portul Ismail 

de pe braţul Chilia al Dunării/ Zece membri ai echipajului navei, interogaţi/ Reacţia Rusiei  

Serviciul de Securitate al Ucrainei a informat joi că a reţinut un petrolier al Rusiei în portul 

Ismail, fiind acuzat că ar fi fost implicat în incidentul maritim care a avut loc în luna noiembrie 

în Stâmtoarea Kerci, relatează site-ul agenţiei Reuters. 

Serviciul ucrainean de Securitate a informat printr-un comunicat că ambarcaţiunea, în prezent 

numită Nika Spirit, a fost identificată şi reţinută după ce a intrat în portul Ismail. 

Paza de Coastă din Rusia a sechestrat în noiembrie nave militare ucrainene, în Strâmtoarea 

Kerci, la intrarea în Marea Neagră. Douăzeci şi patru de militari ucraineni se află de atunci în 

custodia autorităţilor ruse. 

Portul Ismail se află pe braţul Chilia al Dunării şi este subordonat regional regiunii Odesa (din 

sud-vestul Ucrainei). Situat la o distanţă de 192 km sud-vest de oraşul Odesa şi la 80 km de 

vărsarea braţului Chilia al Dunării în Marea Neagră, portul îndeplineşte funcţia de centru 

administrativ al raionului Ismail, deşi nu face parte din acesta, fiind considerat o unitate 

administrativă separată similară raionului.  

-0:10 

Ismailul este cel mai mare port la Dunăre din Ucraina şi cel mai mare port ucrainean din Delta 

Dunării, aici putând ajunge şi navele maritime. În acelaşi timp, el este un centru al industriei de 

prelucrare a alimentelor şi o destinaţie turistică populară pe plan regional.  

Autorităţile ucrainene au interogat zece membri ai echipajului petrolierului rusesc 

Autorităţile ucrainene au interogat zece membri ai echipajului petrolierului rusesc, care a fost 

sechestrat joi în portul Ismail, a informat purtătorul de cuvânt al procurorului general, relatează 

site-ul agenţiei Reuters. 

Întrebat dacă cei zece membri ai echipajului vor fi eliberaţi, acesta a refuzat să răspundă. 

Serviciul de Securitate al Ucrainei a informat joi că a reţinut un petrolier al Rusiei în portul 

Ismail, fiind acuzat că ar fi fost implicat în incidentul maritim care a avut loc în luna noiembrie 

în Stâmtoarea Kerci. 

În acest context, Moscova a avertizat că investighează circumstanţele deciziei Kievului pentru a 

lua măsuri corespunzătoare. 
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Un purtător de cuvânt al ambasadei ruse la Kiev a informat ulterior că membrii echiajului au fost 

eliberaţi, însă petrolierul va rămâne sechestrat în portul Ismail. 

Paza de Coastă din Rusia a sechestrat în noiembrie nave militare ucrainene, în Strâmtoarea 

Kerci, la intrarea în Marea Neagră. Douăzeci şi patru de militari ucraineni se află de atunci în 

custodia autorităţilor ruse. 

Rusia investighează circumstanţele reţinerii unui petrolier rusesc în Ucraina 

Moscova investighează circumstanţele deciziei Ucrainei privind reţinerea unui petrolier al Rusiei 

în portul ucrainean Islamil, pentru a lua măsurile corecte, a informat joi Ministerul rus de 

Externe, relatează site-ul agenţiei Tass. 

"Studiem detaliile a ceea ce s-a întâmplat pentru a lua măsurile corecte", a informat Ministerul 

rus de Externe. 

"Dacă au fost luaţi ostatici ruşi, atunci vom considera incidentul drept o încălcare a legislaţiei 

internaţionale, iar consecinţele vor fi prezentate rapid", a mai adăugat Ministerul. 

Serviciul de Securitate al Ucrainei a informat joi că a reţinut un petrolier al Rusiei în portul 

Ismail, fiind acuzat că ar fi fost implicat în incidentul maritim care a avut loc în luna noiembrie 

în Stâmtoarea Kerci 

Paza de Coastă din Rusia a sechestrat în noiembrie nave militare ucrainene, în Strâmtoarea 

Kerci, la intrarea în Marea Neagră. Douăzeci şi patru de militari ucraineni se află de atunci în 

custodia autorităţilor ruse. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Jean-Claude Juncker i-a transmis lui Boris Johnson că Acordul Brexit nu va fi 

renegociat/ Michel Barnier consideră ”inacceptabilă” abordarea ”combativă” a noului 

premier britanic 

Uniunea Europeană nu va renegocia Acordul Brexit elaborat cu Marea Britanie, i-a transmis, joi 

seară, Jean-Claude Juncker, preşedintele în funcţie al Comisiei Europene, lui Boris Johnson, noul 

premier britanic, în timp ce negociatorul UE, Michel Barnier, a catalogat "inacceptabilă" poziţia 

Londrei. 

"Preşedintele Jean-Claude Juncker şi premierul Boris Johnson au discutat prin telefon. 

Preşedintele Juncker l-a felicitat pe premierul Johnson pentru numire şi a reafirmat angajamentul 

de a colabora în cel mai bun mod posibil.  
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Preşedintele Juncker l-a ascultat pe premierul Boris Johnson, dar a reiterat poziţia UE că Acordul 

Brexit este cel mai bun şi singurul posibil - fiind în conformitate cu liniile trasate de Consiliul 

European", a comunicat Comisia Europeană. 

"De asemenea, preşedintele Juncker a subliniat că reprezentanţii Comisiei Europene rămân la 

dispoziţia Marii Britanii pentru adăugarea unor elemente în Declaraţia politică, în conformitate 

cu ceea ce au stabilit cei 27 de lideri UE la reuniunea din aprilie, şi pentru a analiza orice idei 

formulate de Marea Britanie, cu condiţia de a fi compatibile cu Acordul Brexit", a precizat 

Comisia Europeană. 

La rândul său, Michel Barnier, negociatorul Comisiei Europene pe tema Brexit, a catalogat drept 

"inacceptabilă" atitudinea "combativă" a lui Boris Johnson. "Premierul Johnson a afirmat că un 

eventual acord trebuie să elimine garanţiile privind frontiera. Sigur că acest lucru este 

inacceptabil şi nu este în cadrul mandatului Consiliului European", a declarat Michel Barnier, 

denunţând "discursul mai degrabă combativ" al liderului britanic. 

Boris Johnson a declarat joi că termenii Acordului Brexit negociat de Guvernul Theresa May cu 

Bruxellesul sunt "inacceptabili". "Acordul de retragere din UE a fost respins de trei ori. Termenii 

săi sunt inacceptabili pentru Parlamentul acestei ţări. Sper că şi Uniunea Europeană va fi la fel de 

disponibilă şi că îşi va revizui actualul refuz de a modifica Acordul Brexit. Dacă nu se va 

întâmpla acest lucru, noi oricum vom părăsi Uniunea Europeană, fără niciun acord", a declarat 

Boris Johnson. 

Noul premier britanic a părut să conteste garanţiile care ar urma să reglementeze post-Brexit 

administrarea frontierei dintre provincia britanică Irlanda de Nord şi Irlanda, stat membru al 

Uniunii Europene. "Sunt perfect posibile alte aranjamente", a afirmat Boris Johnson. 

Liderul britanic a declarat că cetăţenii UE vor primi "certitudinea absolută" că vor putea rămâne 

în Marea Britanie după Brexit. Johnson a reiterat "angajamentul absolut" de retragere a Marii 

Britanii din UE cel târziu pe 31 octombrie 2019. "Vom face Marea Britanie cea mai măreaţă 

naţiune de pe pământ", a declarat noul premier. 

La rândul său, Jeremy Corbyn, liderul opoziţiei, l-a catalogat pe Boris Johnson drept un "Trump 

al Marii Britanii", acuzându-l că vrea să facă Marea Britanie "stat vasal al Americii lui Donald 

Trump". Corbyn a afirmat că orice acord Brexit va trebui supus unui nou referendum. 

Jeremy Corbyn, liderul opoziţiei laburiste din Marea Britanie, a contestat, marţi, modul în care 

Boris Johnson a fost ales prim-ministru, cerând organizarea unui scrutin parlamentar anticipat. 

Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa 

libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea 

vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor 

comerciale.  
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Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai 

Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu 

Uniunea Europeană. În contextul impasului politic, premierul Theresa May şi-a prezentat, de 

asemenea, demisia. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Camera Deputaţilor din Italia a decis creşterea amenzilor pentru ONG-urile care 

salvează migranţi 

Camera Deputaţilor din Italia a aprobat joi creşterea amenzilor pentru organizaţiile non-

guvernamentale care salvează migranţi şi care nu respectă ordinele privind acostarea în porturile 

italiene, potrivit DPA. 

Decizia Camerei, luată cu 322 de voturi pro şi 90 contra, modifică o propunere legislativă 

promovată de ministrul de Interne, Matteo Salvini, care prevedea amenzi de până la 50.000 de 

euro în astfel de cazuri. În urma acestei decizii, amenzile sunt ridicate la un milion de euro, însă 

atât legea promovată de Salvini, cât şi modificarea adusă de Camera Deputaţilor, trebuie să fie 

aprobate de Senat. 

Senatul ar urma să dezbată aceste modificări legislative pe 13 august. 

Amenzile împotriva organizaţiilor non-guvernamentale care salvează migranţi din Marea 

Mediterană fac parte din politica anti-imigraţie a lui Matteo Salvini. Două nave care salvează 

refugiaţi şi care au încălcat interdicţiile privind acostarea au fost deja amendate de către 

autorităţile italiene. 

Ministerul italian de Interne a anunţat joi că numărul imigranţilor din Africa a scăzut cu 81% faţă 

de 2018. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Comisia Europeană, nou avertisment pentru Austria privind indexarea alocaţiilor 

copiilor străinilor/ Printre cei afectaţi sunt şi românii 

Comisia Europeană a decis joi să transmită Austriei un aviz motivat, din cauza incompatibilităţii 

legislaţiei sale privind indexarea prestaţiilor familiale şi a creditelor fiscale acordate familiilor cu 

normele UE. Printre cei afectaţi sunt şi românii care lucrează în Austria. 
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"Începând cu 1 ianuarie 2019, Austria a făcut ca prestaţiile familiale şi reducerile fiscale 

familiale plătite pentru copiii care îşi au reşedinţa într-un alt stat membru să fie dependente de 

costul vieţii din respectivul stat membru. Aceasta înseamnă că mulţi cetăţeni ai UE, care lucrează 

în Austria şi contribuie la sistemul ei de securitate socială şi de impozitare la fel ca lucrătorii 

locali, primesc mai puţine prestaţii doar fiindcă reşedinţa copiilor lor este în alt stat membru", se 

arată într-un comunicat al Comisiei Europene. 

Comisia consideră că acest mecanism de indexare nu este compatibil cu legislaţia UE. 

"Austria a răspuns la scrisoarea de punere în întârziere a Comisiei Europene în martie 2019. 

După ce a analizat în detaliu argumentele prezentate de Austria, Comisia a concluzionat că 

preocupările nu au fost soluţionate. Prin urmare, Comisia a trecut la a doua etapă a procedurii de 

constatare a neîndeplinirii obligaţiilor cu un aviz motivat, în urma scrisorii de punere în 

întârziere trimise în ianuarie 2019", menţionează sursa citată. 

Parlamentul austriac a adoptat legea privind indexarea alocaţiilor pentru copiii din străinătate ai 

cetăţenilor UE care lucrează în Austria. Astfel, pentru cele mai multe state, inclusiv România, 

această înseamnă o reducere a sumelor plătite, prin ajustarea la nivelul de trai din ţările 

comunitare unde trăiesc aceşti copii. Măsura a intrat în vigoare la 1 ianuarie 2019. 

Conform datelor prezentate anul acesta de autorităţile austriece, România se află pe locul 4 în 

clasamentul transferurilor şi al economiilor înregistrate prin indexare, după Ungaria, Slovacia şi 

Polonia. În anul 2016, de exemplu, guvernul austriac a înregistrat 14.213 copii care primesc 

beneficii sociale austriece (alocaţie sau deducere fiscală) şi trăiesc în România. 

După decizia prin indexarea cu un coeficient de 0,484, aceste beneficii vor fi practic înjumătăţite 

în cazul României. Coeficientul reprezintă diferenţa dintre nivelul preţurilor dintre cele două ţări 

(calculată conform unui indicator la nivel european). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Banca Centrală Europeană menţine nivelul actual al dobânzilor, dar anticipează o 

reducere 

Banca Centrală Europeană a menţinut în şedinţa de joi nivelul actual al dobânzilor, dar ia în 

calcul o reducere a acesteia, alături de posibilitatea relansării programului de relaxare contitativă. 

Consiliul guvernatorilor a menţinut dobânda de politică monetară la zero, în timp ce dobânda la 

facilitatea de creditare marginală a fost păstrată la 0,25%. Dobânda la depozite, care se aplică 

băncilor ce stochează lichidităţile în exces la banca centrală pentru o perioadă de 24 de ore, a fost 

lăsată la minus 0,40%. 
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Comunicatul BCE vorbeşte de un nou potenţial program de achiziţii de active şi anticipează că 

dobânda de politică monetară va rămâne la nivelul actual sau la un nivel mai scăzut cel puţin 

până în primul semestru din 2020, sau atâta timp cât va fi necesar pentru a se asigura o 

convergenţă sustenabilă a inflaţiei spre un nivel mai mic, dar apropiat, de 2% pe termen mediu. 

(Sursa: Mediafax) 

 


